
 

 

ACTA DE LA JUNTA GENERAL ORDINÀRIA DE LA DEMARCACIÓ DE 
GIRONA DEL COL·LEGI D'ARQUITECTES DE CATALUNYA 
 
 
Identificació de la sessió  
Caràcter: ordinari  
Data: 26 de novembre de 2020 
Horari: de 19 a  hores 
Lloc: En línia  
 
Assistents: Marc Riera, president; Josep Maria Torra, tresorer; Sílvia Musquera, vocal; Neus 
Roca, delegada de la Garrotxa-Ripollès; Ma. Mercè Oriol, delegada de l'Alt Empordà; M. 
Assumpció Puig, degana del COAC; Narcís Reverendo, Lurdes Ferran, Josep M Casellas, 
Arcadi Viñas, Frederic Cabré, Adriana Vázquez, Marc Fraguell, David Codinach, secretari 
tècnic, Alba Garcia i Vanessa Masip àrea de secretaria i comunicació, respectivament; i 
Elisabeth Altés, Isabel Ballot, i Marta Marín, àrea de Deganat; i Jordi Ortega, secretari.  
 
 
Ordre del dia 
1. Lectura i aprovació, si escau, de l’Acta de la Junta General anterior. 
2. Aprovació, si escau, de la Memòria de Gestió de l’any 2019. 
3. Aprovació de la liquidació del pressupost de l’exercici 2019. 
4. Informes President. 
5. Aprovació pressupost 2021. 
6. Precs i preguntes. 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. El secretari obre la sessió i comunica que es fa via telemàtica. N’explica el funcionament, 
així com el sistema de votació mitjançant l’eina del Councilbox. Tot seguit, comença la Junta 
General amb el primer punt, que és l’aprovació de l'Acta de la Junta General de 28 de 
novembre de 2019, tal com dicten els articles 48 i 49 dels Estatuts del COAC, enviada 
prèviament per correu electrònic a tots els arquitectes col·legiats a la demarcació.  
 
El secretari dona per llegida l’Acta i la sotmet a votació. Aquesta és aprovada pels col·legiats 
assistents. 
 
 
2. El secretari cedeix la paraula al president, qui dona la benvinguda i fa una breu introducció 
a la memòria d’activitat de l’any 2019 abans de donar pas al vídeo resum. Tot seguit, i després 
de la projecció del vídeo, el secretari sotmet a votació la Memòria d’Activitat del 2019, que és 
aprovada per unanimitat pels col·legiats assistents. 
 
 
 



 

 

3. El secretari passa la paraula al tresorer perquè presenti la Liquidació del Pressupost del 
2019.  
 
El tresorer explica que el pressupost s’ha ajustat força bé a les previsions que es varen fer, 
tancant l’any 2019 amb un balanç positiu de 49.816 €.  
 

 
 
Amb relació als ingressos, el tresorer explica que es van tancar amb un saldo positiu de 29.354 
€ gràcies als augments en patrocinis i subvencions, i també, en menor grau, per altres 
ingressos i per la prestació de serveis. Pel que fa a la despesa, el saldo també és favorable: 
20.463 € amb estalvis pràcticament en tots els apartats. Comenta que el resultat de la 
liquidació passarà a formar part de la tresoreria de la Demarcació de Girona. 
 
En xifres absolutes l’estalvi ha estat de 20.462 € en la despesa, que representa un 2,6% del 
que s’havia pressupostat. Quan als ingressos, són de 29.354 €, un 3,7% més del que s'havia 
considerat. Acaba la intervenció presentant el balanç positiu de 49.815 €. 
 
Finalitzada l’explicació del tresorer, el secretari pren de nou la paraula per sotmetre a votació 
la Liquidació del Pressupost del 2019, que és aprovada per unanimitat. Tot seguit, cedeix la 
paraula al president. 
 
 
 
 



 

 

4. El president inicia la seva intervenció explicant que en aquesta Junta General exposarà la 
situació actual de la Demarcació de Girona i com s’ha anat adaptant a la pandèmia de la 
Covid-19. Seguidament dona pas al vídeo resum de les accions realitzades durant el 2020. 
 
Després de la projecció, el president pren la paraula i explica que la presentació de l’estat de 

la Demarcació de Girona i dels Òrgans Centrals del COAC s’ha estructurat per capítols. 

1.- Àrea Estructural: personal 

Bona part del personal està treballant telemàticament. HI ha una adaptabilitat 
quinzenal en funció de la situació de la pandèmia. A la seu de Girona, hi ha cinc 
persones donant servei presencial als serveis de Biblioteca, Arxiu, Visat i Secretaria. 
Durant la pandèmia s’han hagut d’anar reorganitzant alguns dels serveis.  
 
Aquest 2019, han estat baixa laboral de la Demarcació l’arxiver Fèlix Bota i l’assessora 
jurídica Helena Hugas. També està de baixa mèdica l’administrativa de visat Isabel 
Barragan. El president agraeix a Fèlix Bota i a l’Helena Hugas la gran feina realitzada 
durant la seva estada al Col·legi, especialment l’Helena Hugas per l’enorme tasca que 
ha desenvolupat a la Demarcació durant més de 20 anys, i darrerament a Òrgans 
Centrals, on ha potenciat l’oficina de concursos. Comenta que aquest agraïment ja se 
li ha transmès, però en vol deixar constància a la Junta General. 
 
A causa de la baixa mèdica de la Isabel Barragan, a qui el president li desitja una 
ràpida recuperació, i al fet que fa temps que hi ha una demora en els expedients de 
visat, s’ha fet una reorganització del personal de la Demarcació per donar més suport 
al Departament de Visat, sobretot a la part administrativa. Les millores que ha provocat 
aquest canvi s'han evidenciat, ja que hi ha una recuperació respecte als terminis que 
oferíem a principis de setembre. Actualment, s’està visant pràcticament al dia el visat 
administratiu, i a quatre/cinc dies, el visat tècnic. 
 
 
2.- Representació Institucional 
 
Tot i la pandèmia, no ha minvat la representació institucional de la Demarcació de 
Girona, al contrari, s’ha seguit potenciant la seva presència, tant internament com 
externament.  
 
El president detalla que en l’àmbit intern, la Demarcació forma part de quatre 
comissions de treball: 
 

− Pacte Nacional per a la Renovació Urbana. El passat setembre es va realitzar 
la lectura i la firma de la Declaració. Actualment es treballa per realitzar accions 
concretes per potenciar la rehabilitació i la renovació urbana.  
 

− Àrea de finances. Aquest any s’ha fet l’auditoria dels comptes del CSCAE.  
 



 

 

− Àrea d’exercici professional  
 

− ITTS. És un dels projectes més importants a escala territorial i és un dels 
projectes que formen part de l’actual legislatura. 
 

− Reunions de Coordinador d’Escola Sert. 
 
En l’àmbit extern, el president informa que des de la Demarcació s’ha creat la Taula 
Gironina d’Arquitectura, Enginyeria i Construcció amb l’Ajuntament de Girona 
per tal de treballar temes relacionats amb la professió i posar sobre la taula 
problemàtiques del sector. També s’han obert línies de treball amb patronals i 
sindicats; s’han dut a terme reunions bilaterals amb altres membres del sector, i es 
manté una relació estable amb els mitjans de comunicació de les comarques de Girona 
per tenir-hi presència. Detalla que durant aquest 2020, la Demarcació ha tingut més 
de 167 impactes directes en premsa.  
 
Pel que fa a les Xarxes Socials, totes han experimentat un augment de seguidors 
respecte a 2019; Twitter ha augmentat un 7%; Facebook el 9%; i Instagram, que és la 
que ha augmentat més, un 60%. Quant a Youtube, un canal que vol ser el repositori 
de les conferències i actes que promou la Demarcació, ha crescut exponencialment. 
 
El president continua la seva intervenció explicant que durant el 2020 també s’ha 
participat en taules de debat intentant que els arquitectes siguin presents en els espais 
de decisió del país. També s’ha obert una ronda de reunions amb els representants a 
les diferents comissions i amb els representants de les agrupacions, per tal de 
potenciar la territorialitat. 
 
Pel que fa a les activitats culturals, explica que s’han augmentat els vincles amb altres 
col·legis professionals i institucions, i que es continuarà fent durant el 2021. Un dels 
exemples és el cicle que s’ha organitzat amb el Centre Cultural Les Bernardes de Salt; 
el cicle Síntesis Arquitectòniques que en l’edició d’enguany s’ha col·laborat amb el 
Col·legi de les Illes Balears i les Illes Canàries; i el Debat 2020, organitzat per la Taula 
Gironina de Turisme. 
 
Pel que fa a la governança, explica que la delegada de la Garrotxa Ripollès del COAC 
deixa el seu càrrec, moment en el qual el president aprofita per fer-li un agraïment 
públic per l’enorme feina que ha fet durant aquests més de sis anys que ha estat la 
delegada posicionant el col·lectiu al territori, i com a vocal de formació. Exposa que 
l’Àrea de Formació l’agafarà ell personalment, ja que n’havia estat vocal. I pel que fa a 
la Delegació, amb la gent del territori (antics delegats, taula de delegació, 
representants) es buscarà com realitzar el relleu. 
 
Per acabar aquest bloc, recorda que no s’ha pogut dur a terme la trobada col·legial tot 
i que s’està treballant en nous formats per fer-la possible. 
 
 



 

 

3.- Suport i Serveis Professionals 
 
Pel que fa a l’Àrea d’Exercici Professional, el president posa en coneixement dels 
assistents alguns dels temes amb els quals s’està treballant: 
 

Minimització dels terminis de visat i unificació de criteris. 
Es prioritzaran els missatges informatius per evitar retorns. Es faran jornades, 
com per exemple la del dia anterior on es van explicar els principals motius de 
retorn. També hi haurà reunions amb els principals ajuntaments per facilitar la 
feina dels arquitectes.  
 
Potenciació de les IIT’s.  
El president ha agafat el rol de promotor de les IIT’s a la Demarcació de Girona 
i informa que ja hi ha un pre-acord pel seu desenvolupament amb l’Ajuntament 
de Vilablareix. En Jorge García de la Camara, que és el nou cap d’exercici 
professional del COAC, i el secretari tècnic del COAC, Arcadi Viñas, estan 
desenvolupant els aspectes tècnics, motiu pel qual s’ha inclòs una petita partida 
en el pressupost del  2021.  
 
Tarifes d’honoraris 
Amb el CSCAE es continua treballant amb unes possibles tarifes d’honoraris, 

 no enteses com a barems, sinó com a escandall de costos. 
 
Concursos 
Tots els concursos que són gestionats per l’Oficina de Concursos del COAC 
que afectes a la Demarcació de Girona es coordinen des de Secretaria Tècnica.  
 
Assessoria Jurídica 
Per poder seguir tenint el servei a la Demarcació i donar suport als col·legiats, 
s’ha firmat un conveni de col·laboració amb el despatx Peya Advocats. 
 
Assessoria Fiscal 
Després de més d’un any amb en Ligori Aguilera al capdavant, han augmentat 
els serveis i el nombre d’arquitectes que l’utilitzen. 
 
Visat 
Les dades de visat, segons les dades de la setmana anterior a la celebració de 
la Junta General, mostren que hi ha una baixada acumulada d’un 11,63 % 
respecte a l’any 2019, i d’un 17,95 % respecte a la previsió d’ingressos del 
pressupost 2020. També s’observa que, durant el segon semestre, hi ha hagut 
una lleugera recuperació, sobretot durant els mesos de setembre i octubre. De 
cara a 2021 s’ha previst una execució de visat inferior al pressupostat d’aquest 
any, d’aproximadament un 13%, i que es podria acostar a la liquidació que es 
presentarà en aquesta Junta General. 

 



 

 

El president finalitza el resum exposant que la gestió de les dades, la millora de la 
secretaria, la potenciació del servei de l’Oficina Consultora Tècnica són temes que 
també preocupen, motiu pel qual s’hi està treballant.  
 
 
4.- Foment de la Formació i Ocupació 
 
El president de la Demarcació de Girona segueix la seva intervenció explicant la 
situació de l’Àrea de Formació i Ocupació. Informa que en l’àmbit de Catalunya, a 
cavall entre la formació i ocupació i el suport professional, han incrementat les jornades 
vinculades amb l’exercici de la professió, ampliades amb els dimecres tecnològics, 
com ho exemplifica la sessió realitzada el dia anterior a la Junta General dedicada a 
les “Principals causes en els retons de visats i com resoldre-les”. 
 
Explica que l’Àrea de Formació del COAC va ser un dels primers serveis que es va 
adaptar a la situació generada per la pandèmia de la Covid-19, i no es va parar 
l’activitat en cap moment. La transformació dels cursos en format en línia ha comportat 
que la formació sigui més global i, per tant, l’oferta formativa del COAC ha esdevingut 
molt més elevada. Informa que s’està treballant en una major coordinació en els 
continguts per tal de no trepitjar-se i, per tant, alguns cursos promoguts des de Girona 
han de servir per a tots els col·legiats de la resta de demarcacions. En aquest sentit, 
la figura dels delegats de curs ha anat molt bé en aquesta transformació. 
 
Informa que segueix vigent el conveni amb la Diputació de Girona, que permet realitzar 
els postgraus; també es treballa per fer formació compartida amb altres institucions - 
un bon exemple és el suport que s’ha donat al curs organitzat per  l’Observatori del 
Paisatge o el de BIM realitzat per la Universitat de Girona-. També s’està treballant 
amb altres col·legis professionals per fer un curs de formació d’incendis coordinat amb 
Bombers. 
 
Abans de donar pas a la vocal de Cultura perquè expliqui l’Àrea de Promoció de 
l’Arquitectura, el president informa que se seguirà potenciant els Campus 
Professionals. 
 
Pel que fa a la Borsa de Treball i els serveis vinculats, que també formen part dels 
interessos de la Demarcació, explica que recentment s’ha fet un recordatori del servei 
Arq2Arq, ja que els indicadors demostren que té bastant d’èxit. 
 
 
5.- Promoció de l’Arquitectura  
 
La vocal de Cultura, Sílvia Musquera, exposa que tot i la crisi sanitària de la Covid-19 
i del que ha suposat en la limitació presencial dels actes culturals a la Demarcació, a 
partir del març es va continuar programant activitats potenciant la col·laboració amb 
altres col·legis professionals (Síntesis Arquitectòniques), amb entitats com la Comissió 
del Mil·lenari de Sant Pere de Figueres (Exposició dedicada a l’església de Sant Pere 



 

 

de Figueres), el Centre Cultural les Bernades de Salt (Cicle “El món que ens espera”). 
També s’ha seguit col·laborant amb la Universitat de Girona (Cicle MARQ) i amb 
l’Ajuntament de Girona (Cicle “Per un Nou Vell”, coordinat per l’arquitecta Itzíar 
González, que es durà a terme a partir del gener). 
 
Explica que el repte que ha suposat adaptar-se a una nova manera de difondre 
l’arquitectura ens ha permès experimentar amb nous formats dels actes culturals. 
 
Detalla que el passat divendres, la delegada de la Garrotxa- Ripollès, Neus Roca, va 
organitzar, dins el festival Lluèrnia, la conferència “La quarta paret” amb Jaume Prat a 
l’espai la Sitja d’Olot. Davant la impossibilitat de poder obrir l’espai al públic, es va 
gravar i es va emetre des del canal de Youtube de la Demarcació, convertint-se en un 
acte en directe on els participants interactuaven amb el conferenciant a través del xat 
de la xarxa social. Aquest acte va tenir una gran acceptació i èxit de visualitzacions. 
 
Un altre acte que està previst per l’endemà de la Junta General és la presentació de 
les obres guardonades dels Premis d’Arquitectura de les Comarques de Girona 2020, 
que també ha canviat de format i de data, i es retransmetrà simultàniament per 
Televisió de Girona, el canal de Youtube de la Demarcació i la pàgina web dels Premis. 
Detalla que l’edició de 2020 s’ha hagut d’adaptar a les condicions actuals i, a partir de 
l’actualització del web premisarquitecturagirona.cat, aposta per potenciar els 
continguts digitals per tal d’arribar al màxim a la ciutadania.  
 
Seguint amb els Premis, la vocal explica que l’exposició s’ha transformat en una acció 
de difusió, instal·lant uns anuncis en llocs emblemàtics de Girona, Figueres i Olot, que 
mostren les obres seleccionades i donen accés als continguts penjats al web, alhora 
que anuncien la presentació de les obres premiades. A través d’un codi QR s’accedeix 
als continguts, que visibilitzen la gran qualitat de les obres presentades, apropant 
l’arquitectura a la ciutadania. I finalment, pel que fa a la programació de conferències i 
les visites a les obres, també serà una edició especial, ja que es durant a terme durant 
el 2021 adaptant el seu format. 
 
Pel que fa a la programació del 2021, la vocal informa que hi ha la voluntat de potenciar 
l’Arxiu Històric. Recentment, l’arquitecte Manuel Martin Madrid i els nets de l’arquitecte 
Josep Maria Pericas Morros, han fet donacions a l’Arxiu de Girona. Durant el 2021 
s’iniciarà la seva catalogació, juntament amb la del fons Ferran Galí que va entrar al 
2020, per tal de posar aquest valuós llegat a l’abast dels arquitectes i els investigadors. 
Amb la intenció de visibilitzar la feina que es fa des de l’Arxiu, i en continuïtat amb 
l’exposició que actualment hi ha a la Casa Masó que commemora els 50 anys de 
l’AHCOAC, es prepararan diversos actes relacionats amb el Fons d’Arxiu. 
 
Pel que fa a les activitats que es duran a terme a les seus de l’Alt Empordà i la Garrotxa-
Ripollès del COAC, informa que, activitats com el cicle Síntesis Arquitectòniques o els 
Arquitectours, es continuaran realitzant de manera conjunta i coordinada amb la 
Demarcació, a les quals s’hi sumaran activitats vinculades a temes de mobilitat, de 



 

 

planejament, de sostenibilitat, portant l’arquitectura a les escoles i a través de trobades, 
físiques o virtuals entre els joves arquitectes de la Demarcació. 
 
Acaba la seva intervenció informant que durant el 2020, s'havia previst inaugurar les 
dues darreres exposicions del cicle l’Àlbum de l’Arquitecte: una exposició de fotografies 
de Denise Scott Brown i una de l’arquitecte i fotògraf Iñaki Bergera. El material està 
produït i es muntarà a principis de l’any vinent. Pel que fa a les exposicions produïdes 
per la Demarcació, es continuarà promovent la seva itinerància i s’instal·larà a la sala 
de visat, com uns segona exposició permanent, la mostra de Sigurd Lewerenz: 44 
fotografies del viatge a Itàlia. 
 
 
6.- Servei SOC COAC  
El president reprèn la paraula i agraeix a la vocal de Cultura la seva intervenció. 
Continua l’explicació amb el projecte SOC COAC, una de les propostes més ben 
valorades per part dels representants de l’Assemblea aprovat per àmplia majoria. El 
servei es va implementar al mes de juliol, i les dades mostren que a finals d’octubre hi 
havia 91 peticions a escala de Catalunya, 11 de les quals són d’arquitectes col·legiats 
a la Demarcació de Girona. 
 
 
7.- Pla Patrimonial 
Seguint la seva intervenció, el president detalla les actuacions acomplertes a la 
Demarcació de Girona durant el 2019 i el 2020, d’acord amb el Pla Patrimonial aprovat 
per l’Assemblea del COAC i que s’ha explicat amb anterioritat a les juntes generals i 
les trobades amb els representants. 
 
A part del manteniment ordinari, s’han reparat les bigues de fusta de la coberta de la 
zona de l’entrada de la Biblioteca, s’ha motoritzat la porta de l’aparcament, s’ha 
realitzat l’adequació de Visat essent un espai molt més polivalent, i s’ha creat una nova 
sala de formació amb polivalència. També s’ha realitzat la impermeabilització de la 
torre, s’ha adequat l’espai on hi ha l’Oficina d’Asemas, s’ha canviat el paviment de la 
4a planta i estan a punt de finalitzar les obres d’adequació del Bau Bar. Per tancar 
aquest apartat, informa que també s’ha encarregat el projecte d’activitats de la Nau a 
través de la Borsa de Treball. 
 
El president fa una menció especial al secretari, Jordi Ortega, i al secretari tècnic, David 
Codinach, per la coordinació i control de totes aquestes obres. Conclou que és un 
orgull per als col·legiats de la Demarcació de Girona que la Junta Directiva hagi pogut 
complir amb pràcticament tots els objectius i pressupostos plantejats. 
 
Abans d’entrat en el següent apartat, el president comenta que pel que fa a les 
inversions, d’acord amb OOCC i tal i com es va explicar en l’anterior Junta General, 
s’ha fet el canvi de seu de la Delegació Garrotxa-Ripollès del COAC; un canvi que s’ha 
allargat per la pandèmia de la Covid-19. En les reunions mantingudes amb els 
arquitectes del territori per veure com s’acabava, s’ha acordat realitzar el mínim 



 

 

imprescindible per obrir i donar-li ús (una mica com la 8a de Plaça Nova), i que 
posteriorment, els joves arquitectes de la Delegació plantegin les propostes 
d’intervenció i acabat. 
 
De cara a 2021, continua explicant el president, s’intentarà seguir amb el Pla director 
del Pla Patrimonial, ja que hi ha l’adequació de la Nau d’acord amb el que ens indiqui 
el projecte d’activitats. I a la Pia Almoina, hi ha pendent la reordenació de l’aparcament, 
les mitgeres i el pati i la façana. 
A escala informativa, el president deixa constància que a conseqüència de la Covid-
19, els llogaters de l’espai de l’antiga Cooperativa han resolt el contracte. La Junta està 
treballant per tornar-lo a llogar. 
 
 
8.- Transformació Digital. 
Pel que fa a la transformació digital, el president explica que és una de les apostes 
d’aquesta legislatura. Remarca que gràcies a la feina realitzada per l’equip de la Isabel 
Ballot, els treballadors de la Demarcació de Girona s’han pogut adaptar ràpidament al 
teletreball. Continua detallant que durant el 2020, molts dels esforços han sigut per 
canalitzar accions d’ordenació interna. El 2021, les accions que es duran a terme seran 
pels col·legiats, en la línia de la sessió dedicada a la nova plataforma de correu 
col·legial realitzada el 18 de novembre, o la programada pel dia 9 de desembre 
dedicada al Reglament General de Protecció de Dades. Unes accions i uns esforços 
que espera que serveixin per facilitar la feina dels arquitectes. 
 

 
 
 



 

 

9.- Control pressupostari 
Per anar acabant i abans d’entrar a la presentació del pressupost i de la seva 
aprovació, el president fa una breu explicació sobre el control pressupostari. 
 
El control que es presenta és de l’octubre on es detallen, per columnes, el pressupost 
aprovat, el pressupost modificat a causa de la Covid-19, el compliment a l’octubre i la 
previsió de tancament, que s’espera que tingui un superàvit de 30.000 €, motiu pel qual 
felicita a tot l’equip, a la Junta Directiva, al secretari tècnic i al personal de la 
Demarcació per l’adaptabilitat que hi ha hagut presupostàriament, mantenint la qualitat 
dels serveis i de les activitats.  
 
 
10.- Bases pressupostàries 
Abans de cedir la paraula al tresorer, el president fa un breu resum de les bases 
pressupostàries, les quals són determinades per la Junta de Govern a partir dels dos 
principals capítols del pressupost: les quotes col·legials i els drets d’intervenció (visat). 
Des de que es realitza a partir de la comptabilitat analítica,  l’aprovació de les bases 
és força plàcida (comparat amb el que expliquen els presidents que l’han precedit). 
Aquest any s’ha fet una previsió a nivell consolidat d’ingressos de quotes similar al del 
2020 (perquè la tendència i l’anàlisi ho indica). Pel que fa als ingressos de visat, s’ha 
considerat també, d’acord amb el control pressupostari de setembre, amb els 
indicadors d’Euroconstruc i les previsions de creixement del sector, d’un 13% inferior 
a l’any anterior. Aquest 13% no s’ha reflectit en els números de Girona perquè, com 
s’ha explicat, el repartiment es realitza a partir de la comptabilitat analítica i, per tant el 
repartiment pel 2021 a Girona és més beneficiós i tindrà un decreixement en els 
ingressos de visat aquest 13%, lleugerament inferior al de l’any passat. 
 
 

5. El president cedeix la paraula al tresorer de la Demarcació de Girona. 
 
El tresorer pren la paraula i inicia la seva intervenció fent un petit repàs de quins han estat els 
ajustos que s’han fet en el pressupost del 2020. Al mes de març, quan es declara la pandèmia, 
hi ha una reacció de prudència davant la incertesa de la situació, motiu pel qual es va demanar 
a totes les demarcacions que reduïssin les expectatives d’ingressos per visat un 34,1%, i 
també que tinguessin en compte decrements menors en les altres fonts d’ingressos. Al mateix 
temps hi ha la petició de reduir les despeses, preveient un dèficit d’uns 40.000 €. Durant els 
mesos següents, es va constatant que la caiguda d’ingressos no era tan forta, i en data 15 de 
juny, en un nou ajust de les previsions, el resultat del dèficit era de 17.000 €. Un altre ajust al 
mes de juliol el va deixar en 18.000€. I, com ja ha exposat el president en el control 
pressupostari del mes d’octubre, la previsió és tancar el 2020 amb un balanç positiu.  
 
El tresorer conclou que la lliçó que se n’extreu, segons els economistes del COAC, és que la 
Demarcació de Girona i el COAC tenen una bona capacitat de reacció. Aquest fet, juntament 
amb els indicadors que ha comentat el president amb anterioritat, ens fa ser moderadament 
optimistes de cara al 2021. Per tant, el pressupost de l’any 2021, tot i ser més baix que el de 
l’any 2020, no és tan com hauria pogut ser.  



 

 

 

 
 
El tresorer continua la seva intervenció explicant que la previsió d’ingressos pel 2021 se situa 
en els 765.255 €, un 6,61 € menys que l’any 2020. La baixada a Visat, que és la font principal 
d’ingressos, es preveu del 5,72%, uns 24.000 €. En canvi, altres fonts com per exemple els 
patrocinis, es poden veure més afectats, i en aquest cas la baixada es xifra en un 17,36%. Pel 
que fa a les despeses, l’ajust principal es dona en el consum d’explotació que baixa gairebé 
l’11%. Finalment, també fa esment de la despesa condicionada a ingressos no garantits, uns 
20.827 €, que es podran utilitzar en funció de com evolucioni l’any. 
 
El tresorer detalla que en el gràfic es pot veure l’evolució dels pressupostos dels últims deu 
anys una ondulació que sembla cronificada en el sector, i espera que el 2021 canviï la 
tendència. 
 



 

 

 
Visat representa més de la meitat dels ingressos, i les quotes i altres ingressos l’altra meitat 
en proporcions molt semblants. Comparant-ho amb l’any passat, es preveu una baixada del 
5,7% a visat i del 14% en altres ingressos. Els ingressos per quotes es mantenen sensiblement 
iguals. 
 
Per àrees, l’operativa de serveis representa un 61,6% dels ingressos, la de representació dels 
arquitectes un 29,6%, i l’estructural un 8,7%.  
 
Pel que fa a la tipologia de les despeses, les socials representen un 57,3%, els consum 
d’explotació un 39,1%, i altres despeses un 3,4%. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
En el gràfic d’àrees es pot veure que el suport i serveis professionals suposa gairebé un 49%, 
la representació els arquitectes un 34,1% i l’àrea estructural un 17%.  
 



 

 

 
 
Acabada la intervenció del tresorer, el secretari agafa la paraula per aprovar el Pressupost del 
2021, que és aprovat per unanimitat pels arquitectes assistents. Tot seguit, recorda que 
l’endemà es duran a terme la presentació de les obres premiades dels Premis d’Arquitectura 
de les Comarques de Girona 2020 per Televisió de Girona, i dona peu a la projecció de l’anunci 
que promociona aquest acte. 
 
6. El secretari dona pas als precs i preguntes i recorda el procediment que cal seguir per a 
poder intervenir. 
 
Narcís Reverendo 
Felicita la Junta Directiva pels resultats del 2019, pel provisional del 2020 i per l’esforç fet 
aquest any. També explicita els millors auguris per Fèlix Bota i per la Isabel Barragan. També 
agraeix a l’Helena Hugas la feina feta, i comenta que són conscients del seu pas pel COAC i 
el salt endavant que ha fet l’Oficina de Concursos del COAC gràcies a ella. També fa un 
agraïment molt sentit a la delegada de la Garrotxa Ripollès per la feina feta i entusiasme posat. 
 
Neus Roca 
Agraeix les felicitacions rebudes i dona les gràcies a les juntes directives durant els sis anys 
que n’ha estat membre, els quals van començar sent companys i ara són amics. També vol 
donar les gràcies a en Josep Callís i la Laura Trias, membres de l’equip de Formació durant 
aquests anys, especialment per la tasca duta a terme aquest darrer any, ajudant en la 
transformació digital dels cursos, a qui també suma l’Escola Sert del COAC i el Departament 
TIC. 
 
Assumpció Puig 
Com a col·legiada felicita la Junta Directiva de la Demarcació de Girona per l’agilitat 
demostrada. Com a degana, remarca que l’arquitecta Neus Roca ha estat sempre una gran 
representant del COAC a tots els llocs on ha anat, i remarca la tasca duta a terme des de la 
Delegació Garrotxa - Ripollès. Li agraeix la bona feina feta, com per exemple la realitzada 
amb la Fundació Bunka. Acaba la seva intervenció demanant que el secretari tècnic de 
Catalunya, Arcadi Viñas, expliqui el SOC COAC. 
 



 

 

Arcadi Viñas 
El secretari tècnic de Catalunya inicia la seva intervenció felicitant la Junta Directiva de la 
Demarcació per la presentació feta, tot i que no li agrada el format digital. També se suma a 
les felicitacions a la Neus Roca. 
 
Pel que fa al SOC COAC explica que de la Demarcació de Girona hi ha 11 col·legiats, 3 dels 
quals són de l’Alt Empordà i els altres de Girona. Explica que aquestes noves iniciatives de 
suport econòmic al col·legiat es van publicar el passat mes de juliol. Els col·legiats que formen 
part del programa s’han sumat als que ja atenia la treballadora social del COAC - des de casos 
de bonificació quota social fins a casos de suport sociològic-.  Comenta que hi ha casos força 
greus que requereixen l'ajuda de fundacions o prestacions de renda mínima. Dels 11 casos 
de Girona, 6 són de quota social i 5 de suport econòmic.  
 
El secretari agraeix les intervencions i comparteix l’opinió que, després de sis anys compartint 
Junta Directiva amb la companya Neus Roca, són més que col·legues de professió, i li agraeix 
la feina feta. Tot seguit cedeix la paraula al president per si vol respondre als col·legiats que 
han fet alguna consideració o pregunta.  
Aprofita per donar les gràcies a l’Alba Garcia, a en David Codinach, a la Vanessa Masip, al 
Departament TIC del COAC amb l’Eli Altés i la Isabel Ballot, i a la Marta Marín pel suport tècnic 
en la realització de la sessió des de Barcelona, a qui els agraeix l’esforç fet. 
 
El secretari dona per finalitzada la Junta General Ordinària de la Demarcació de Girona, a les 
20.11 hores. 
 
El Secretari                                                                     VP El President 

 
 
 
 
 
 

Les dades personals que les persones amb dret d’assistència a les juntes generals i assemblees faciliten en 
exercici de llurs drets d’assistència, delegació, intervenció i votació a les juntes generals de demarcació i 
assemblees generals del COL.LEGI D’ARQUITECTES DE CATALUNYA seran tractades per aquest, com a 
responsable, amb la finalitat de gestionar la relació jurídica existent entre les parts, així com per dur a terme la 
convocatòria, celebració, constància, informació, difusió i comunicació de les esmentades juntes generals i 
assemblees, així com per complir amb les obligacions legals associades a aquestes funcions i finalitats. Les dades 
podran ser facilitades a altres col·legiats quan sigui necessari per realitzar llur dret a la informació reconegut als 
estatuts col·legials o a la Llei 19/2014 de Transparència, accés a la informació pública i bon govern   
https://www.arquitectes.cat/ca/transparencia 
 
Consulteu la política de protecció de dades del COAC a https://www.arquitectes.cat/ca/rgpd-tractament-dades-
personals 
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